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1.248 barcelonins han respost a la
crida del Programa Català de Re-
fugi i s’han apuntat per ser men-
tors de refugiats. Formen part
d’un total de 2.600 voluntaris
d’arreu de Catalunya, que faran
aquesta tasca mitjançant grups
d’acollida a les persones refugia-
des que en formin part. Aquí cal
afegir els milers de persones que
van aglutinar-se a la manifestació
del 18 de febrer sota el lema #Vo-
lemAcollir, convocada per la cam-
panya Casa Nostra Casa Vostra,
que, alhora, ja compta amb gai-
rebé 122.000 adhesions.

Les xifres parlen soles: un
gruix molt gran de la població vol
posar el seu gra de sorra davant del

drama que estan vivint milions de
refugiats d’arreu del món, coinci-
dint a més amb els sis anys des de
l’inici de la guerra de Síria.

De fet, els mateixos impulsors
del programa s’han sorprès per l’è-
xit de la crida. “No esperàvem que
ho sol·licités tanta gent, tenint en
compte que només hem fet una
roda de premsa”, remarca Oriol
Amorós, secretari d’Igualtat i Mi-
gracions del Departament de Tre-
ball i Afers Socials, a aquesta pu-
blicació. Amorós explica que “s’hi
han apuntat persones de totes les
edats, sobretot dels 80” i detalla
que “un 70% són dones”.

“Els mentors dedicaran quatre
hores setmanals durant sis set-
manes a acompanyar la persona re-
fugiada en diferents àmbits: l’a-
prenentatge de la llengua, l’orien-
tació i inserció laboral i la socialit-
zació”, explica Amorós, el qual

afegeix que “cada grup tindrà un
educador social que els orientarà,
al qual veuran un cop al mes”. A
més, el programa inclou un ajut
econòmic per a la persona refu-
giada que durarà un màxim de 12
mesos, revisable cada tres.

De moment, però, no se sap
quantes persones es beneficia-
ran del programa català. “És gent
que ve del programa estatal i a Ca-
talunya n’hi ha 640”, explica Amo-
rós. “D’aquestes, podrien sol·lici-
tar entrar al programa català unes
300 persones, que són les que no
haurien aconseguit inserir-se en
els 12-18 mesos que dura l’estatal
i necessiten més temps”, detalla.

Si fos així, doncs, el volum de
mentors davant les persones re-
fugiades que arribarien al pro-
grama català seria molt despro-
porcionat, tenint en compte que
els grups d’acollida estan formats

per entre 3 i 5 persones. Segons les
dades que proporciona Amorós,
amb un màxim de 1.500 mentors
ja es cobriria la demanda.

DENEGATS LA MAJORIA DE CASOS
Davant d’això, sorgeix el gran
problema d’aquesta crisi huma-
nitària, que s’extrapola a escala
mundial. Encara que hi hagi mol-
ta gent disposada a ajudar, l’aco-
llida topa amb un carreró sense
sortida: els estats estan denegant
l’asil a la majoria de persones
que el sol·liciten.

Segons explica Pascale Cois-
sard, de la Comissió Catalana
d’Ajuda al Refugiat, “el 2015 l’Es-
tat espanyol va denegar el 70% de
les sol·licituds d’asil o refugi”. De
tota manera, posa èmfasi a dir que
el 2016 “el 67% de les resolucions
han estat favorables”. Però aler-
ta que aquestes dades “es deuen

al fet que la majoria de sol·licitants
són de Síria i és molt difícil dene-
gar-les en aquests casos”. A més,
diu, “el conflicte sirià ha fet que re-
fugiats d’altres parts del món es
quedin sense asil”.

Coissard remarca que de les
persones que van obtenir reso-
lucions favorables l’any passat,
“només 355 tenen l’estatus de re-
fugiades, ja que de les 6.855 re-
solucions, 6.500 eren de protec-
ció subsidiària, on no hi ha un
tracte individualitzat”. A això se
suma que en aquest període es
van acumular més de 20.000
sol·licituds sense resoldre.

Amb tot això, Coissard la-
menta que “les xifres d’acollida són
molt baixes” i puntualitza que “a
l’Estat espanyol es van presentar
només l’1,3% de les sol·licituds d’a-
sil de la Unió Europea, és a dir, 3
per cada 10.000 habitants”.

Voler acollir i no poder
» Més de 1.200 barcelonins formaran part dels grups d’acollida del Programa Català de Refugi

» CCAR: “Les xifres d’acollida són molt baixes; només s’acullen 3 persones per cada 10.000 habitants”

Manifestació multitudinària a Barcelona el 18-F (esquerra), refugiats a Àustria (a dalt) i Homs, a Síria, destrossada per la guerra (a baix). Fotos: Twitter (@volemacollir) i ACNUR

Neus Marmol
BARCELONA
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Agenda Nacional

27 de setembre de 2015. Junts pel Sí
guanya les eleccions amb 62 diputats. La
CUP s’enfila fins als 10. Total: 72 diputats
a favor de la independència -la majoria ab-
soluta són 68-. I què deia el programa de
Junts pel Sí si s’aconseguia aquesta ma-
joria? El següent: en 18 mesos un Govern
de concentració prepara les estructures
d’Estat -en paral·lel es fa un debat ciuta-
dà i un procés constituent-, el Parlament
declara la independència i se celebren elec-
cions constituents.

Dilluns 27 de març de 2017. Han pas-
sat els 18 mesos des del dia de la celebra-
ció de les eleccions. I què ha passat? No es-
tem en l’escenari dibuixat fa un any i mig.
Això, però, no vol dir que els polítics in-
dependentistes hagin estat de braços ple-
gats, ni de bon tros. Hi ha hagut canvis en
les previsions, alguns d’ells provocats per
l’estret marcatge de l’Estat i les resolucions
del Tribunal Constitucional (TC).

Mirem enrere. 9N del 2015. Data sim-
bòlica -se celebra el primer aniversari de la
consulta- que el Parlament aprofita per
aprovar la declaració rupturista i posar en
marxa el camí de la desconnexió. C’s, PSC
i PP reaccionen i presenten un recurs

d’empara al TC, que acabarà anul·lant la de-
claració. Canvi d’any i canvi de president.
Puigdemont és investit el 10 de gener del
2016. Un mes més tard, comencen els trà-
mits per redactar les tres lleis previstes a la
declaració de ruptura anul·lada pel TC. 

El calendari avança i la determinació del
Govern i la CUP també. El Parlament
aprova, el mes de maig, la llei de protecció
social, embrió de la futura seguretat social
catalana. Està a punt d’arribar el canvi de
rumb més important. Puigdemont, després
de superar una qüestió de confiança -29 de
setembre-, fixa un nou full de ruta: “O re-
ferèndum, o referèndum”. L’horitzó, la
tardor del 2017. A finals d’any la societat ci-
vil torna a agafar protagonisme i es crea el
Pacte Nacional pel Referèndum.

Arriba el 2017. Junqueras inaugura
durant el febrer la primera de les 15 noves
oficines de l’Agència Tributària catalana. El
mes següent, març, s’aproven els pressu-
postos -ara amb les partides sobre el refe-
rèndum suspeses pel TC- i es reforma el re-
glament del Parlament per poder aprovar
les lleis de desconnexió en lectura única. Ara,
ja al mes d’abril, Junqueras ha dit que la data
del referèndum es fixarà d’aquí a un parell
de mesos, és a dir, previsiblement al juny.

Amb tot, 18 mesos després, i amb les in-
habilitacions de Mas, Ortega, Rigau i Homs
també sobre la taula, Catalunya no és inde-
pendent, però la partida definitiva ja és aquí.

» Esgotat el termini de 18 mesos per declarar la independència, Govern i CUP miren cap a la consulta
» El balanç d’aquesta etapa deixa un escenari amb avenços importants però també amb mancances

Albert Ribas
BARCELONA

Esprint final per al referèndum

RENÚNCIES4Durant aquests 18 mesos, el
Govern i la CUP han fet passos endavant
en la lluita cap a la independència. En el
camí, però, també han quedat promeses go-
vernamentals que no s’han fet realitat. 

L’incompliment més evident és, lògi-
cament, el de la proclamació de la inde-
pendència, que havia de dur a unes pos-
teriors eleccions constituents, a l’elabora-
ció d’una Constitució catalana i a un refe-
rèndum per aprovar aquest text legal. El
canvi de rumb que va significar l’aposta de
Puigdemont pel referèndum va trencar
aquest esquema, amb el qual Junts pel Sí
s’havia presentat a les eleccions del 27S.

A banda d’aquesta qüestió, també es pot
considerar un incompliment, un cop trans-
correguts aquests 18 mesos, el desconei-

xement que hi ha al voltant de la llei de tran-
sitorietat. Està registrada però no s’apro-
varà de forma immediata. 

També cal parlar de la Hisenda Pròpia.
Ara mateix és una realitat que està lluny de
funcionar a ple rendiment, tot i que es trac-
ta d’un dels pals de paller de la construc-
ció d’un hipotètic nou Estat. La previsió del
govern -qui lidera la qüestió és la conselleria
d’Economia, amb Oriol Junqueras al cap-
davant- és tenir-la enllestida el pròxim mes
de setembre. S’han fet avenços, però cal-
drà veure quin és el ritme d’ara fins al se-
tembre i, sobretot, què passa amb el refe-
rèndum. La gestió total dels impostos no-
més és un escenari viable si el referèndum
es fa, es guanya i s’aplica el resultat. Per tal
que això passi, primer s’ha de celebrar.

Què no s’ha complert per ara?
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Un diari plural

per Gemma Aguilera

4La curiosa amnistia de la CUP 

Haver participat del règim del 78
no és un crim. Era i és una op-
ció política, social i econòmica le-
gítima. De fet, durant trenta
anys, tots els partits catalans
amb representació parlamen-
tària a Catalunya i a Madrid,
d’esquerra a dreta, n’han pres
part amb més o menys entu-
siasme. De vegades fent escara-
falls pensant en els seus electors,
en altres ocasions posant-s’hi bé
i, fins i tot, votant entusiàstica-
ment a favor de la investidura de
presidents del PP i del PSOE.
També la CUP, que es va pre-
sentar a unes eleccions autonò-
miques el 2012 per primera ve-
gada, ha format part, de forma
col·lateral, del règim del 78, si te-
nim en compte que el Parlament
català era absolutament obe-
dient amb les regles del joc fi-
xades a la Transició.

Fins que una part substan-
cial de la societat civil va dir prou
i va sortir al carrer per exigir als
partits d’obediència catalana
que posessin punt final a la llar-
ga etapa autonomista del país.
Per primera vegada, els catalans
ja no interpel·laven Madrid per
pidolar una millora del tracte co-
lonial, sinó que es reivindicaven
com a sobirans. I va ser a partir
d’aquest canvi social i nacional
al carrer que els partits que ara
segueixen el full de ruta van
entrar en l’anomenada era post-
autonòmica i pre-independent.

Tant se val si un indepen-
dentista ho és des que va néixer
o se n’ha fet. Tan respectable és
un independentista que no ha
faltat mai al Fossar de les Mo-
reres i que conserva el carnet de
militant de Nacionalistes d'Es-

querra com un senyor que par-
la castellà i s’ha afiliat a Súma-
te per deixar un país millor als
seus fills, o un convergent de tota
la vida que va brindar amb el
Pacte del Majestic. No sobra ni
un sol vot, i totes les raons que
portin algú a pensar que viurà
millor en un estat construït des
de baix i amb pilars netament
democràtics, són igualment le-
gítimes.

Però aquí la CUP fa una ex-
cepció, l’expresident Artur Mas.
L’expulsa del procés i insisteix a
enviar-lo a la paperera de la
història perquè ha participat
del règim, sense que importi
gens que ara defensi un estat
lliure i democràtic com ells. “No
volem que representi interna-
cionalment el procés, CDC ha
participat en una trama cor-
rupta emparada pel règim del
78, i en el moment en què aquest
règim li ha deixat de donar su-
port, el rei ha quedat nu i ha per-
dut la immunitat”, va dir Benet
Salellas a Mas en el marc de la
seva compareixença al Parla-
ment per explicar el finançament
de CDC arran del cas Palau. És
evident que Artur Mas ha estat
part del règim. Ell no ho nega
pas. Com tampoc es pot negar
que va fer tots els esforços pos-
sibles per mantenir connectada
Catalunya a Espanya. Fins que
va arribar a la conclusió que no
seria possible. 

A Mas la CUP no el perdona.
Però no és una causa contra els
convergents, perquè els cupaires
no han demanat pas esborrar del
mapa Carles Puigdemont, Jor-
di Turull, Francesc Homs, Joa-
na Ortega o Irene Rigau, per po-

sar alguns noms de persones
que, com a membres de CDC,
van passar de l'autonomisme a
l'independentisme igual que
Mas. És una causa personal.
Costa de creure que aquest re-
buig tan visceral estigui justifi-
cat pel fet que Mas hagi format
part del règim del 78 i, encara
per demostrar judicialment, si és
responsable i coneixedor d'un fi-
nançament il·legal de CDC. En-
tre els 300.000 votants de la
CUP també hi ha independen-
tistes nouvinguts que han votat
algun partit del règim -ho eren
tots-, però que han arribat a
aquest partit atrets per la lluita
al carrer i la transformació social
que proposa.

És evident que amb Mas la
CUP fa una excepció. D’inde-
pendentistes que han format
part del búnquer espanyol n’hi
ha a cabassos. I la CUP els ha
perdonat tots. Ha perdonat ERC,
que va investir Rodríguez Za-
patero i va fer president de la Ge-
neralitat, per dues vegades, un
candidat del PSC. Ha perdonat
els socialistes que van deixar el
PSC -un partit del règim i amb
casos de corrupció aquí i allà- per
passar-se a ERC, i ha perdonat
també els militants de la Unió
Democràtica de Duran Lleida i
el cas Pallerols que van fundar
Demòcrates de Catalunya. I per
descomptat, la CUP ha perdonat
els companys d’ICV i d'EUiA que
ara són ‘Comuns’ que esperen el
permís d’Espanya per poder ex-
ercir el dret a decidir. De règims
imperfectes n’hi ha per donar i
per vendre...

Publicat a El Món.cat

per Jordi Lleal

El president Carles Puigde-
mont i Raül Romeva han fet re-
centment una gira per la cos-
ta est dels EUA, visitant les ciu-
tats de Boston, Washington i
Nova York. Els mitjans oficia-
listes i unionistes espanyols
s’han afanyat a explicar que no
s’han reunit amb ningú im-
portant ni han aconseguit el re-
coneixement de Catalunya com
a subjecte polític. Mentres-
tant, els nostres “ambaixa-
dors” van fent camí, van de país
en país per explicar el nostre
projecte per la independèn-
cia. Alhora, Rajoy continua
amb el seu tarannà immobi-
lista. “Jo em limito a fer com-
plir la llei”. Això ho diu un po-
lític que presideix el govern de
l’Estat espanyol com a cap del
poder Executiu i que és presi-
dent del partit més votat al
Congrés, on es dirimeixen les
causes territorials, econòmi-
ques i socials com a poder Le-

gislatiu. Per tant, no és feina del
poder Judicial, amb la fiscalia
i els tribunals, fer complir les
lleis? Si Rajoy no ho entén
així, no faria falta l’Executiu!
D’això se’n diu, pels funciona-
ris públics, “deixadesa de fun-
cions”, cosa que està castigada
pel codi penal. Diuen que els
partidaris del procés tenen
massa pressa i pel que sembla
els que tenen pressa són els
unionistes, que parlen del fra-
càs del reconeixement. No és
cert. Ara anem a explicar-nos
perquè coneguin qui som i què
volem. El reconeixement el
demanarem després del refe-
rèndum, de si surt SÍ, d’haver
redactat i aprovat la nova Cons-
titució, d’haver fet noves elec-
cions, d’haver declarat al Par-
lament la independència. Ales-
hores farem el recorregut per
tots els estats del món, dema-
nant-los el reconeixement de
Catalunya com a nou estat.

Un diari participatiu

4(Re)coneixement

Actualitat a la xarxa

#Fake #CafèAmbLlet #Condol

@CCatalaNegocis: Segons els pressu-
postos de Montoro, l'Estat només invertirà
a Rodalies 271M dels 1.900M promesos
per Rajoy. Res de nou. #Marxem.

@OgiBCN: #DeAlfonso acaba de dir que
tenia una gran relació amb el #Cafè-
AmbLlet i que hi intercanviava mails...
@AlbanoDante76, res a dir?

@ForcadellCarme: Minut de silenci en
record de les víctimes de l'atemptat per-
petrat recentment a Sant Petersburg.
#Parlament.
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Parlen els
veïns

Judith
“No conec amb
exactitud les xifres
de les inversions,
però si l’objectiu fi-
nal és deixar-ho bé,
que no hi hagi pro-
blemes amb el me-

tro i que els veïns puguem gaudir d’aquest
parc, crec que si hem d’esperar una mica
més no passa res.”

Pol
“No és agradable,
però si està tirat en-
davant i s’ha d’aca-
bar, no queda més
remei que conti-
nuar amb aquest
projecte, perquè no

es pot deixar un forat aquí al mig. El que
han de fer és acabar-ho i, sobretot, que fa-
cin el que facin, que quedi bé.”

Carla
“Si es tracta de dei-
xar aquesta entrada
a la ciutat més agra-
dable és bona idea.
El problema és que
ho han intentat
moltes vegades,

amb molts projectes, i no se soluciona i
el resultat continua sent lleig. També crec
que a la ciutat hi ha altres prioritats.”

Joan
“Se suposa que tots
els problemes que
han anat sorgint
han estat imprevis-
tos. No sóc tècnic ni
entès en la matèria,
però quan es fan

uns pressupostos per a una obra d’aquesta
magnitud s’han de preveure que aques-
tes coses poden passar i no ho han fet.”

Com valores el sobrecost i l’endarreriment del projecte de les Glòries?
per Toni Enguix

Un diari obert

Un diumenge qualsevol que passeges pel
món, vas i et trobes amb una fira mo-
dernista. I hi fas una ullada. I quan aca-
bes de voltar-la, l’única pregunta possi-
ble és: modernista?

¿Per què és modernista una fira on hi
ha el senyor dels pastissos industrials “ar-
tesans”, la senyora dels embotits, els xi-
cots de les pizzes, la paradeta dels estris
de fusta per a la cuina, la noia dels co-
llarets i les arracades, el noi de les olives,
la parella dels formatges i la resta de per-
sonatges habituals de totes les fires, en
diguin “modernistes”, “medievals” o
“naturals”?

Abans n'hi havia alguns que encara
es disfressaven, ara ja ni això. Millor, per-
què no cal mantenir la farsa més temps.
Al costat de 3 o 4 que sí, que “s’ho fan
ells”, hi ha coses realment esperpènti-
ques. La vegada que la senyora dels em-
botits ha tingut més a prop un porc ha es-
tat veient The Mupphets i era la porca
Peggy. El senyor dels pastissos, que a to-
tes les fires són exactament iguals, no ha
entrat en un obrador ni per passar a re-
collir la mercaderia que ven. I els de la pa-
radeta que venen unes coses horroroses
que se suposa els nens han d'acolorir te-
nen tan clar on van que a la fira moder-
nista hi apareixen guarnits de medievals
i a la medieval hi van d'astronauta.

Això sí, els preus són de boutique del
gourmet. Esclar, tot és tan artesà i tra-
dicional... Inclòs el trosset ínfim de for-
matge natural, ecològic i no-sé-quantes
coses més que val 12 euros i que et trans-
met aquell enyorat gust de serradures ca-
ducades. O aquella imatge insuperable
que vaig veure un cop en una fira, on uns

que hi venien un pa i unes coques “de l'à-
via”, les anunciaven dient que estaven
cuites “amb llenya ecològica”. Sí, a casa
no hi entra cap altra llenya que no sigui
ecològica. Bé, i del tema “àvia”, què
haig de dir-li que no sàpiga? Què vol dir
que una cosa és de “l'àvia”? Que està ca-
ducada? I si resulta que l'àvia no sabia
cuinar?

Bé, la bona notícia és que, almenys,
ha passat la febre i ja no fan cap lipdub,
ni cap mannequin challenge, ni cap
flashmob, ni cap ice bucket challenge, ni
altres invents del dimoni.

Però mentre observava el panorama
m’he adonat que totes les parades ac-
ceptaven targeta. TO-TES. En canvi,
ahir vaig usar el pàrquing del Born de
BCN i resulta que allà no hi accepten tar-
getes. Has de pagar-lo en efectiu! En un
món on fins i tot als modernistes, als me-
dievals i als de l'àvia que fa pa amb llenya
ecològica els pots pagar amb targeta, re-
sulta que en un pàrquing del centre de la
ciutat de fires, congressos i pisos turístics,
si no hi portes efectiu, ja pots sortir i anar
a buscar-lo a un caixer. Bé, si vols treu-
re el cotxe, esclar. I troba'l (el caixer), que
cada cop n'hi ha menys. Ah, i si l'estada
val 8 euros (poso per cas), com que la mà-
quina no torna bitllets i el bitllet més pe-
tit que dispensen els caixers és de 20, surts
d'allà amb un canvi de 12 monedes d'eu-
ro. Certament molt útil per si fa vent. Bé,
o per si vols dedicar-los a pagar en efec-
tiu el formatge amb gust de serradura ca-
ducada de la fira galàctica. Ai no, que era
medieval... O era modernista?

Publicat a El Nacional.cat

per Iu Forn per Sergi Villena

De manera inesperada, el Barça de bàs-
quet ha decidit fer canvis en el seu or-
ganigrama. Es crea la nova figura de di-
rector de gestió, que en principi serà igu-
al d'important que la de director espor-
tiu. Sorprèn especialment el moment es-
collit, justament quan l'equip encara la
fase final de la temporada. Externament
s'interpreta com l'assumpció del fracàs,
i que es dóna ja aquest any per perdut.
No és un bon senyal, però també és cert
que els resultats fins ara han estat tris-
tament decebedors. L'abanderat d'a-
quest canvi de rumb, que es materialit-
zarà la pròxima campanya però que ja
comença a fer camí, és un exjugador de
la secció de bon record per a l'afició: Nac-
ho Rodríguez.

La primera impressió des de fora és
que el malagueny ve a posar ordre en la
gestió i planificació de l'àrea, aspecte que
no deixa en molt bon lloc l'actual res-
ponsable esportiu Rodrigo de la Fuen-
te. Si treballaran plegats o aquest darrer
serà rellevat de les seves funcions pel
Nacho, el temps ho dirà. També caldrà
veure quina decisió es pren amb l'en-
trenador. De fet Bartzokas va deixar clar,
després de conèixer el nomenament
de Rodríguez, que la secció ja disposa ac-
tualment d'una excel·lent organització.
Potser les seves paraules denoten certa
contrarietat amb la decisió sobtada de
redreçar l'estructura quan encara no s'ha
acabat aquesta temporada. Veurem si l'a-
posta per Bartzokas es prorroga l'any vi-
nent, o bé s'opta per un altre tècnic. Se-
gurament, el grec continuarà o no en
funció dels dos mesos i escaig que que-
den de temporada. És previsible que el
paper que faci l'equip a la Lliga, que és

l’única competició en la qual encara està
viu, marqui el seu futur. El nom de Ja-
sikevicius (com Rodríguez, un altre in-
tegrant de la plantilla que va aixecar la
primera Eurolliga del club al 2003) ja
plana en l'ambient com a possible en-
trenador de cara a l'any que ve.

Un altre punt capital és la configu-
ració de la plantilla. Molts jugadors
han envellit i s'han acomodat, i s'impo-
sa una renovació profunda. En la llista
de tasques: gestionar el final d'un mite
com Navarro, acomiadar pesos pesants
que es troben en clara davallada, i escollir
amb criteri les noves incorporacions. Fei-
na difícil però absolutament necessària.
En principi, sembla que hi haurà un nu-
cli dur que girarà al voltant de Tomic i
Rice com a pilars, i la clau estarà en sa-
ber complementar-los amb reforços de
nivell. De totes maneres res és descar-
table, i fins i tot, tant el base nord-ame-
ricà com el pivot serbi podrien ser aco-
miadats. La promoció dels jugadors de
casa també serà important, i Nacho
Rodríguez ja ha parlat que aquesta serà
una de les apostes del seu projecte. Els
noms de Peno, Kurucs o Diagne apa-
reixen en l'horitzó com a peces que tin-
dran pes específic en el Barça del futur
més immediat. 

El que està clar és que l'afició del Pa-
lau té en aquests moments la moral per
terra, i la seva confiança en les opcions
de guanyar l'ACB és pràcticament
nul·la. Aquests canvis en l'organigra-
ma no semblen el més engrescador a
hores d'ara, però és important que es
comenci a treballar el més aviat pos-
sible per a revertir la situació. Un altre
any com el present seria inadmissible.

@Ajaumandreu: Imagino a Rufián en-
sayando durante semanas ante el espejo
eso de "nos veremos en el infierno, gang-
ster". En plan "are you talking to me?".

@OriolMartin: L'atac a Síria amb armes
químiques és una vergonya! Quina classe
d’ésser humà fa això? Doncs un monstre!
Ni més ni menys.

@gandhiloquent: S'ha acabat el bròquil.
Aquest any els independentistes no hem
de fer la declaració de la renda, que la
facin només els que els hi retornin.

Opinió en 140 caràcters

4Presa de pèl 4Reestructuració
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EDUCACIÓ415 nous centres i 6
instituts escola més. Aquesta és
una de les dades més destacades de
l’oferta escolar inicial que el depar-
tament d’Ensenyament ha posat a
disposició de les famílies durant el
període de preinscripció, que com
cada any ha tingut lloc entre finals
de març i principis d’abril –el procés
de matrícula, però, no es tancarà fins
al setembre–. Una oferta que, a
més, presenta més grups de P3 i de
primer d’ESO que l’any passat, es-
pecialment en l’ensenyament públic.

Concretament, per a P3 s’ofe-
reixen inicialment un total de 77.220
places –1.280 més que les del curs
actual–, mentre que hi haurà 3.154
grups –99 més–, dels quals 2.164 co-
rresponen a l’escola pública i 990 a
la concertada. 

Pel que fa a primer d’ESO, hi ha
disponibles 83.502 places –1.782
més que el curs actual–distribuïdes
en 2.818 grups, 94 més que en la
passada preinscripció. D’aquests,
1.851 són a centres públics i 967 a
concertats. Tanmateix, el Govern
destaca que tots els grups, inde-
pendentment de la titularitat –siguin
d’escoles públiques o concerta-
des–, es revisaran i s’adequaran a la
realitat derivada de la preinscripció

d’enguany i el procés de matrícula.
De fet, aquests càlculs s’han realit-
zat d’acord amb una ràtio de 25
alumnes a P3 i 30 a primer d’ESO. 

CRITERIS ACORDATS
Tot i això, la consellera d’Ensenya-
ment, Meritxell Ruiz, assenyala que,
“en funció de la complexitat del
centre”, la ràtio es podrà acotar a 27
alumnes al primer curs de Secun-
dària. Paral·lelament, la Generalitat
també ha acordat amb les admi-
nistracions locals que els centres que
enguany han establert la ràtio de P3
a 22 alumnes la puguin mantenir el
curs vinent. “Hem vetllat per la con-
tinuïtat dels projectes educatius”, as-
segura Ruiz, que també destaca
que s’ha tingut cura de la “distribu-
ció equilibrada” de l’alumnat amb
necessitats educatives específiques
(NEE) i la “creació d’instituts escola per
reduir l’abandonament escolar i
millorar la continuïtat educativa”. 

Els sis nous instituts escola són
el de Gavà Mar (Baix Llobregat), Tri-
nitat Nova, Antaviana i El Til·ler
(Barcelona), Torre Queral (Lleida) i Es-
cola Mediterrània (Tarragona).

En aquest sentit, Ruiz ha afirmat
que enguany “hi ha un increment
important en inversions”, fet que

també es tradueix en els 15 nous
centres de primària i secundària. 

PREINSCRIPCIÓ
La preinscripció arribava amb tres no-
vetats respecte dels criteris d’admis-
sió dels alumnes. La primera fa refe-
rència a les llistes d’espera de cada
centre, en les quals constaran no no-
més les sol·licituds que els pares ha-
gin demanat com a primera opció,
sinó també les que s’hagin demanat
en qualsevol altra que sigui preferent
a l’opció assignada. “Això vol dir que
t'avisaran quan hi hagi vacants tam-
bé en la segona o tercera opció”, con-
creta Ruiz. La segona novetat és que
a principis del curs vinent, els centres
publicaran una llista dels nous alum-
nes i informaran de les vacants. 

A més, enguany els alumnes
han hagut de fer servir el seu iden-
tificador a l’hora d’efectuar la preins-
cripció, el qual consta en el Registre
d’alumnes de Catalunya (RALC). 

Per últim, la consellera destaca
que “s’intensificaran les mesures per
detectar el frau”, fins al punt que En-
senyament pot demanar als cen-
tres la documentació justificativa
i citar les famílies per comprovar si
tot encaixa. El frau comporta la pèr-
dua del dret de prioritat.

Preparats per al nou curs
» Ensenyament posa a preinscripció més grups de P3 i de primer d’ESO per al pròxim any

» La consellera Meritxell Ruiz anuncia l’obertura de 15 nous centres educatius i 6 instituts escola

INCLUSIÓ4La consellera d’En-
senyament també detalla que un
dels objectius del departament és
“afavorir la integració de l’alumnat
amb necessitats educatives espe-
cífiques (NEE) mitjançant una dis-
tribució equilibrada en els cen-
tres” que integren el Servei Educa-
tiu de Catalunya. 

En aquest sentit, valora la feina
del Síndic i els compromisos del de-
partament. Ara, seguint aquesta lí-
nia, s’estan adoptant un seguit de
mesures en el procés de preins-
cripció i matrícula. 

Una d’elles s’ha implementat
abans del procés. Es tracta de la pla-

nificació de les places disponibles,
mitjançant una detecció prèvia de
les necessitats específiques de l’a-
lumnat i orientació a les famílies. 

En segon terme, es faran ac-
tuacions específiques d’acom-
panyament i acollida dels alumnes
amb NEE als centres educatius,
“fent servir tots els instruments a l’a-
bast per afavorir l’escolarització
equilibrada d’aquests escolars”, in-
formen des d’Ensenyament. 

I ja per últim, s’han limitat les
matrícules que es poden fer fora
de termini a centres amb una
elevada concentració de proble-
màtiques socials. 

Atenció específica

La consellera Ruiz destaca que amb la preinscripció d’enguany hi ha “més oportunitats per a les famílies i més transparència”. Fotos: Arxiu / Infografia: Línia

ensenyament.gencat.cat
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HABITATGE4Els tècnics muni-
cipals que van fer la inspecció a
la finca del número 155 del carrer
Llull, al Poblenou, que va haver
de ser desallotjada fa tres set-
manes per les aparicions d’unes
primeres esquerdes, van desco-
brir fa uns dies dues esquerdes
més -una a sota el bar que hi ha
a tocar de l’immoble i el segon a
la vorera del portal-. Divendres
passat els tècnics van comunicar
la situació als veïns afectats, que
el dia d’avui encara no han po-
gut tornar a casa. De fet, està pre-
vist que aquest vespre se celebri
una reunió entre l’Ajuntament i
els veïns per tal que aquests úl-
tims puguin conèixer quan po-
dran tornar a casa.

Així doncs, després que el
cap de setmana s’hagués d’aturar
el retorn dels veïns a casa -hi ha
nou veïns allotjats en un hotel-,
dilluns els tècnics municipals es
van tornar a reunir per analitzar
l’estructura de l’edifici després  de

l’aparició dels dos nous esvo-
rancs. Segons han explicat des del
Districte, la causa podria ser el
trencament d’un baixant  d’aigua
i que, en principi, no hauria afec-
tat els fonaments de l’edifici.

Aquest diagnòstic, però, no
l’acaben de veure clar des de
l’Associació de Veïns del Poble-
nou. En declaracions a Betevé, el
seu president, Salvador Clarós,
ha demanat que s’investigui més
per conèixer les “causes reals”
dels esvorancs. Segons Clarós, no
està clar que el trencament dels

baixants “hagi estat la causa o la
conseqüència”.

PROTESTA VEÏNAL
D’altra banda, 200 persones es
van manifestar el 24 de març, en
el marc de la campanya #Ens-
Plantem, contra “la massificació
turística” que denuncien que pa-
teix el Poblenou. Tant els veïns de
Llull com Ens Plantem creuen que
els problemes amb l’edifici del
número 155 tenen relació amb les
obres, ara aturades, que es fan al
solar de davant per fer dos hotels.

Una imatge del desallotjament del 15 de març. Foto: Twitter (@antroperplejo)

Els veïns del 155 del carrer Llull
encara no han tornat a casa

» L’aparició de dues noves esquerdes complica la situació dels afectats
» Consistori i veïns es reuneixen avui i es preveu que hi hagi novetats

Ensurt per unes obres 
al número 66 de Roc Boronat

EL POBLENOU4Una excava-
dora que treballava en unes
obres de construcció d’unes no-
ves oficines al costat de l’edifi-
ci del número 66 del carrer
Roc Boronat, al Poblenou, va
causar divendres passat un en-
surt després de colpejar els fo-
naments de l’edifici.

A causa de l’incident, els
treballadors de les oficines que
hi ha a l’edifici, i la gent que hi
havia a l’escola d’arts marcials
ubicada als baixos del bloc,
van haver de sortir de l’edifici
per prevenció per recomanació

dels bombers. Segons ha expli-
cat Betevé, els treballadors que
en  aquell moment hi havia a
l’edifici van notar “un gran tre-
molor”.

Durant el cap de setmana
un equip de tècnics i operaris
van revisar els fonaments per
detectar possibles danys. Di-
lluns però, tal com han confir-
mat des del Districte, tothom
va poder tornar a la feina. “No
es va produir un desallotja-
ment pròpiament dit, sinó que
es va fer per prevenció”, afe-
geixen des del Districte.

Els veïns de la Vila Olímpica ja 
preparen la consulta de l’alberg
POLÈMICA4Els veïns de la Vila
Olímpica tenen decidit tirar en-
davant una consulta veïnal so-
bre el polèmic alberg de l’avin-
guda Icària després que l’A-
juntament hagi descartat la via
de l’expropiació o de la revoca-
ció de la llicència.

De fet, els veïns ja han co-
mençat a tirar endavant l’orga-
nització d’aquesta consulta veï-
nal, que tenen previst posar-la
en marxa després de Setmana
Santa. “La idea és fer la consul-
ta durant tres setmanes i con-
sultar els veïns a partir de les da-

des del padró”, explica a Línia
Sant Martí el president de l’As-
sociació de Veïns de la Vila
Olímpica, Jordi Giró.

Giró es mostra molt crític
amb l’Ajuntament “per haver
votat en contra de la posició
dels veïns” durant l’últim ple
municipal. La votació era sobre
una proposició d’ERC per fer
una consulta oficial sobre l’al-
berg. El president dels veïns
també lamenta que “l’Ajunta-
ment ens està demostrant que
no tenen la voluntat d’arribar a
un acord amb la propietat”.

Els llogaters d’un edifici 
podrien quedar-se sense pis 

EL CAMP DE L’ARPA4L’edifici
del número 160 del carrer del
Freser, al barri del Camp de
l’Arpa, ha estat adquirit recent-
ment, tal com ha informat Be-
tevé, per un nou propietari.
Això podria provocar que els 10
veïns que hi viuen puguin que-
dar-se sense pis un cop se’ls
acabi l’actual lloguer de renda
antiga que tenen.

De fet, segons la informació
de Betevé, ja hi ha un veí que ha

rebut la notificació que el prò-
xim mes de juny haurà de mar-
xar, un cop se li acabi el con-
tracte. L’home fa més de 40
anys que viu a l’edifici. Un altre
veí es trobarà en la mateixa si-
tuació el mes de setembre.

Darrerament a la ciutat s’es-
tan produint casos com aquest,
on un inversor compra tot un
bloc de pisos. Al barri del Ra-
val hi ha hagut tres casos i a
Hostafrancs un.   

Història | Sant Martí recupera la seva memòria gràfica
L’Auditori de Sant Martí va acollir aquest dilluns la presentació del projecte ‘Som Memòria

Històrica’, un treball de recopilació de fotografies del passat recent del districte. Els tres
primers barris escollits han estat Sant Martí de Provençals, La Verneda i La Pau i El Besòs i

el Maresme.  Hi han col·laborat gairebé un centenar de persones i entitats dels tres barris.
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Els veïns del Besòs i el Maresme
denuncien el mal estat del barri
ESPAI PÚBLIC4L’Associació de
Veïns i Veïnes Barri Maresme de
Barcelona ha denunciat recent-
ment que el seu barri, el Besòs i el
Maresme, pateix “una manca de
manteniment a l’espai públic com
no s’havia vist mai fins ara”.

L’associació ha fet públic un
comunicat de resposta a les pa-
raules del regidor Montaner, que
en el plenari del Consell de Dis-
tricte de l’1 de març va reivindicar
que Sant Martí “és un dels dis-
trictes que més reflecteix les in-
versions i el desenvolupament
de la ciutat”. “Potser és cert”,
diuen des de l’associació, “però no
pas en el nostre barri”, afegeixen.
Recorden que des de l’any 2015,
amb l’arribada de l’actual govern

municipal a l’Ajuntament, han de-
nunciat “la manca de manteni-
ment” i afegeixen que “ens van
prometre arreglar el deteriora-
ment de la Rambla de Prim  amb
un pressupost aprovat de 15.000
euros fins al final d’any i després,
ja en el 2016, abordar en ferm  un
manteniment d’aquesta, però tot
ha quedat en paraules”. 

Des de l’associació també de-
nuncien que l’entorn de Diago-
nal 6-10, “la zona més concorre-
guda del barri”, presenta “un
estat tercermundista i amb l’ex-
cusa que és una zona privada no
fan  cap actuació, mentre fan un
tram de carril bici sense que
ningú ho hagi demanat i sense
consultar-ho als veïns”.

URBANISME4L’actual projecte
de les Glòries s’ha convertit en
una cadena de disgustos. L’an-
terior versió de la plaça ja va
arrossegar anys mala fama per la
seva estètica i la buidor que va ge-
nerar en el seu interior. Ara
aquest projecte, segurament la
gran obra de ciutat pendent jun-
tament amb l’estació de La Sa-
grera, torna a copar titulars, i no
precisament positius.

Sobrecostos, endarreriments,
comissió d’investigació i aturada
de les obres a la vista. Amb
aquest breu resum queda tot
dit. Anem per ordre. L’auditoria
externa encarregada per l’Ajun-
tament ha confirmat que les
obres dels túnels tindran un so-
brecost de gairebé 12 milions
d’euros, un 19,6% més respecte
del preu de l’adjudicació. Sego-
na mala notícia: l’auditoria tam-
bé confirma que aquests matei-
xos túnels acumulen un enda-
rreriment de 19 mesos. Això ja ha
provocat que l’Ajuntament hagi
encarregat un estudi jurídic per
determinar quina és la respon-
sabilitat que poden tenir les em-
preses que van el projecte del tú-
nel. La tinent d’alcalde d’Urba-
nisme, Janet Sanz, va deixar clar
durant la presentació de l’audi-
toria que  l’actual govern no vol

“acceptar més endarreriments
ni sobrecostos injustificats”. 

Tot això ha provocat, i  aquí
entrem en la tercera part dels
fets, que el Ple aprovès la set-
mana passada per unanimitat, a
iniciativa de Ciutadans, l’obertura
d’una comissió d’investigació so-
bre l’adjudicació de les obres.

Per tot plegat, el govern mu-
nicipal està negociant -quarta
fase del problema- amb la Unió
Temporal d’Empreses (UTE) la
rescissió del contracte, que su-
posaria la paralització de les
obres -probablement durant un
any- per fer una licitació d’un nou
concurs per poder-les acabar.

Per completar l’actual panorama
cal afegir més coses. Les empre-
ses consideren que el sobrecost
no és del 19,6% sinó, atenció, del
60%. Es defensen argumentant
que han hagut d’assumir un pro-
jecte diferent de l’inicial i que,
diuen, els  ha obligat  a col·locar
més metres de murs pantalla, en-
tre altres qüestions. Aquesta di-
ferència de parer pot provocar
que aquestes empreses i l’Ajun-
tament acabin als tribunals.

Per últim, per acabar de con-
textualitzar, cal afegir que les
obres formen part de la investi-
gació del cas del 3% de presump-
te finançament irregular de CDC. 

Les obres ja porten un endarreriment de 19 mesos. Foto: Cristian López

Glòries: comissió d’investigació 
i aturada de les obres a la vista 

Imatge d’un banc trencat a la Rambla Prim. Foto: AVV Maresme
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TERRASSES4L’Ajuntament està
posant fil a l’agulla amb la nova
ordenança singular de terrasses
de la rambla del Poblenou, apro-
vada a finals de l’any passat. De
fet, el consistori està pintant els
nous límits dels vetlladors i s’es-
tan canviant de posició alguns
bancs per tal d’adaptar el vial a la
nova ordenança. 

La principal característica de
la normativa és la reducció de
taules, que queden limitades a
445. Per tant, s’han eliminat 24
respecte de les que hi havia fins
ara. A més, s’establirà a un mà-
xim de 12 taules per negoci. 

Un altre canvi significatiu
és que els vetlladors podran
col·locar-se només al cantó Be-
sòs del passeig central, per tal
“d’alliberar espais”. En aquest
sentit, es preveu una ocupació
màxima de terrasses de fins al
40% de l’amplada del carrer i un
màxim de 42 taules per cada 100
metres lineals de rambla. 

Unes mesures que no acaben
de convèncer els restauradors.
Toni Ramos, president de l'As-
sociació d'Hostaleria de la ram-
bla del Poblenou, titlla de “de-
sastre” la nova ordenança perquè
“destruirà llocs de feina”. De fet,
Ramos assegura que ha perdut un
60% del negoci i que ara es per-
meten col·locar més taules a zo-
nes on no hi ha tanta concentra-
ció d’establiments. 

A qui tampoc ha deixat con-
vençut la normativa és a Fem
Rambla, que tot i considerar que
és “una bona notícia” que s’hagi

pogut tirar endavant, creu que la
reducció de vetlladors “no és ni
molt menys tan significativa”.

Sigui com sigui, les terrasses
segueixen sent un dels principals
cavalls de batalla de la política mu-
nicipal. Tant és així que a princi-
pis de mes el Gremi de Restaura-
ció, PIMEComerç, el Consell de
Gremis i els arquitectes d’Ar-
quinFAD van anunciar la seva
intenció de no tornar a participar
en la comissió tècnica de terrasses,
segons va avançar La Vanguardia,
ja que consideren que no els fan
cas i que perden el temps. 

La reducció de terrasses a la
rambla del Poblenou, en marxa
» L’Ajuntament està adequant l’espai a la nova ordenació singular
» El nou planejament elimina 24 taules i les limita a 12 per negoci

30 quilograms d’esperança
amb la Mona Solidària

SOLIDARITAT4Per vuitè any con-
secutiu, la pastisseria La Palma i
l’Eix Clot sumen esforços per
posar el seu granet de sorra con-
tra la injustícia. La Mona Soli-
dària, una activitat que se celebra
ininterrompudament des de l’any
2009, tornarà a recollir aliments
el pròxim 22 d’abril per lliurar-los
a la Fundació Banc dels Ali-
ments. D’aquesta manera, l’acte
vol posar de manifest la feina que
fan diverses entitats del barri a
l’hora de recollir menjar per als
que ho estan passant malament. 

Durant el matí del 22 d’abril
es faran diferents activitats de di-
namització, com ara una petita
cercavila que anirà pels carrers
Clot, Sèquia Comtal, plaça del
Mercat, de Font i Sagué i entra-
rà al Mercat del Clot. Anirà a cà-

rrec de la New Dixie Jazz Band
i arrencarà a dos quarts d’11. 

Per altra banda, a un quart de
12 del migdia, a la plaça Font i
Sagué, es podrà gaudir de la
ballada dels Gegants del Clot, de
l’exhibició dels Balls de Bastons
del Clot, de la trobada castelle-
ra dels Castellers de Barcelona i
de la música dels Tabalers i el
Foc dels Diables del Clot. 

L’Eix Clot convida a tothom
a aportar aliments –oli, arròs,
pasta o llegums secs– i, a canvi,
podran gaudir d’un tall de la
mona d’aquest any. Elaborada
per la pastisseria La Palma,
pesa uns 30 quilograms i està
inspirada en la pel·lícula Trolls.
Per fer-la, remarquen els orga-
nitzadors, han calgut més de 50
hores de feina.

L’Eix Sant Martí es prepara per
a la seva primera Fira Medieval
MOSTRA4L’Eix Sant Martí ce-
lebrarà enguany un Sant Jordi
molt especial. I és que els dies 22
i 23 d’abril l’associació orga-
nitzarà la seva primera Fira Me-
dieval. Tindrà lloc a la rambla
Guipúscoa, entre els carrers de
Bac de Roda i Provençals. 

La mostra se centrarà en la
llegenda de Sant Jordi i en ex-
plicar els orígens d’una de les
diades catalanes més especials.
Per aquest motiu, l’eix orga-
nitzarà un bon grapat d’activi-
tats adreçades a tots els públics,
per a petits i grans. 

Entre altres, hi haurà una
cercavila amb el grup Taraska i
els Bocs de Biterna, que inter-
pretaran música medieval. El
grup Els Jofres, per la seva ban-
da, hi seran presents interac-
tuant amb els visitants de la
fira comercial. 

Dissabte dia 22 al vespre
els visitants de la mostra po-
dran gaudir de l’actuació del
faquir Kirman. No serà, però,
l’únic espectacle de la Fira
Medieval, ja que atraccions i
tallers per als més petits de la
casa durant els dos dies. 

El 80% dels barcelonins, molt
satisfets amb el petit comerç

ENQUESTA4Prop del 80% dels
barcelonins se senten molt ben
tractats quan compren al co-
merç de proximitat, sigui a les
botigues o als mercats. Són da-
des de la darrera enquesta Òm-
nibus Municipal del desembre.

Aquesta valoració es basa
en diversos aspectes relacio-
nats amb el procés de compra i
que el veïnat considera impor-
tants, com ara l’honradesa
(94,9%), el tracte rebut (94,6%)

i la professionalitat (93,5%). Pel
que fa als hàbits de compra, el
comerç de proximitat és l’opció
escollida per més del 90% de la
ciutadania per comprar sobre-
tot aliments i altres productes
d’ús quotidià. 

En relació amb altres com-
pres, com ara la roba i el calçat,
un 44% continua preferint la bo-
tiga especialitza de barri, men-
tre que en l’àmbit de cultura i
lleure la xifra arriba al 62%. 

El Poblenou | Avançant cap a la digitalització del petit comerç
L’Hotel Ibis Styles Bogatell va acollir el passat 30 de març una nova edició del 22@Update Break-
fast, on es va posar de manifest la importància de la digitalització del petit comerç per millorar la

seva eficiència. Enric Urreta, vicepresident de 22@Network, va dir que l’ens “treballa perquè el 
petit comerç del Poblenou estigui a l’avantguarda de la transformació digital a Barcelona”.  
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FUTBOL4La permanència torna
a complicar-se. El Júpiter va per-
dre diumenge passat contra el Te-
rrassa a la Verneda (0-1) i veu
com ara la salvació és a quatre
punts després de l’empat que el
Manlleu, l’equip que ocupa la
primera posició fora del descens,
va aconseguir al municipal de
Granollers (3-3). Les sis jornades
que falten per al final de la Tercera
divisió seran partits a caixa o fai-
xa per a un equip que vol repetir
a la categoria per tercer curs con-
secutiu la temporada que ve.

Entre finals de febrer i mitjans
del mes passat, els gris-i-grana
havien encadenat una ratxa de
quatre partits sense perdre (una
victòria i tres empats) que havien
donat moral a l’equip i a l’afició,
però els resultats de fa uns dies
contra la Monta i diumenge pas-
sat el Terrassa van retornar l’e-
quip a la cua de la classificació. 

Després d’uns minuts inicials
de domini altern, els visitants
van prendre el control de l’esfèri-
ca però les ocasions més perillo-
ses van arribar per part d’un hi-
peractiu Ángel de la Torre, però

les rematades de l’’11’ del Júpiter
no van veure porteria. Cap a la
mitja hora de joc, però, es va
complir la màxima de què qui per-
dona ho acaba pagant i Manuel
Raíllo va avançar els vallesans
amb un xut ras amb l’esquerra des
de la frontal de l’àrea. El gol va dei-
xar estabornit el Júpiter i només
una gran aturada d’Andrés en
un servei de falta d’Álex va evitar
el segon gol del Terrassa poc
abans del descans.

L’equip va aprofitar el des-
cans per carregar piles i reorde-
nar-se i els primers minuts de la
represa va aconseguir tancar els
terrassencs a la seva àrea, però
com en tants altres partits, els
gris-i-grana van perdonar les se-
ves oportunitats. García va posar
tota la carn a la graella donant en-
trada a Jacobo, Roger i Adri.
Aquest darrer va tenir l’última
ocasió del Júpiter en la jugada
posterior a un xut del visitant
Álex que va desviar el travesser.

Els gris-i-grana ja han oblidat
el matx contra el Terrassa i tre-
ballen de cara a la seva pròxima

final, diumenge al migdia al Nar-
cís Sala contra el Sant Andreu.

GARCÍA NO CONTINUARÀ
A banda de la delicada situació es-
portiva, el passat dia 26 de març,
després de perdre el derbi contra
la Monta per la mínima a Nou Ba-
rris, el club va anunciar que Juan-
jo García no continuarà al cap-
davant del primer equip a partir
de la temporada 2017-18.

D’aquesta manera arriba a la
seva fi un cicle de vuit anys en el
qual s’han aconseguit dos as-
censos (a les temporades 2011-12
i 2014-15), mentre que la nove-
na posició del curs passat, amb 51
punts, va ser el millor resultat
dels últims anys.

En un comunicat, el club des-
taca que durant l’etapa de García
s’ha viscut “un ressorgiment glo-
bal de tota l'entitat” i agraeix al tèc-
nic “tots aquests anys de perti-
nença, amb molta dedicació, pro-
fessionalitat i haver contribuït
activament al ressorgiment del
club i al seu nom”. El club ja tre-
balla per trobar el seu substitut.

El Júpiter perd contra el Terrassa
i es complica la permanència

» L’equip és a quatre punts del Manlleu quan falten sis jornades
» Juanjo García no continuarà entrenant l’equip el curs que ve

Els Enginyers guanyen la
Copa de Catalunya femenina

RUGBI4Un altre títol al sarró. El
sènior femení dels Enginyers va
proclamar-se campió de la Copa
de Catalunya Kopparberg el pas-
sat diumenge 26 després de de-
rrotar els Gòtics (29-5) en una fi-
nal que es va disputar al CEM To-
rrent de Llops de Martorell.

Les noies de David Hidalgo
van reeditar la victòria en un
partit en el qual els equips van ha-
ver d’esperar gairebé 30 minuts
per veure la primera marca. Amb
el marcador a favor, les Engin-
yeres van gestionar el rellotge de

manera magistral i el marcador
no va perillar en cap moment. Els
dos equips van elogiar l’organit-
zació del Rugby Club Martorell i,
com és tradicional, van compar-
tir plegats el tercer temps.

EL MASCULÍ ACABA VUITÈ
Una setmana després d’aquest
títol, l’equip masculí va posar el
punt final a la temporada guan-
yant a casa contra el Fénix (24-12).
Els Enginyers acaben la lliga amb
vuitena posició amb un saldo de
8 victòries i 14 derrotes.

L’Handbol Sant Martí no falla
en la seva visita a Sant Cugat

HANDBOL4Partit complicat re-
solt amb victòria. L’Handbol
Sant Martí va aconseguir guan-
yar en la seva visita a la difícil pis-
ta del Sant Cugat (25-30) i con-
tinua sense decaure en la seva
persecució sobre el líder, el filial
del BM Granollers.

Aquest desplaçament al Va-
llès Occidental era, sobre el pa-
per, un dels desplaçaments més
complicats del tram final de
competició i durant bona part de
la primera meitat, els de Pedro
Pérez van anar per darrere en el
marcador. Al minut 20, un gol de

Javier Coba va capgirar el resul-
tat i l’equip va marxar al descans
amb una renda mínima (15-16).

La victòria es va decidir en els
primers minuts de la segona
meitat, quan un parcial demoli-
dor d’1-7 va donar una renda que
els liles ja no deixarien escapar.
Javier Laguna, amb 7 dianes, va
ser el màxim golejador de l’equip
de la Verneda.

La 27a jornada de la Prime-
ra estatal, l’última jornada abans
de la Setmana Santa, farà que l’e-
quip afronti el derbi contra la Sa-
lle demà passat a les sis.

Bàsquet | El Grup Barna suma un triomf vital a Saragossa
Victòria fonamental. El Grup Barna torna a creure en la permanència a EBA després de

guanyar contra El Olivar (59-62). Els del Clot estan empatats amb el Mataró - Feimat
(l’onzè) i amb el JAC (el tretzè) amb 9 victòries i 14 derrotes i voldran fer bo el resultat
que van obtenir a la capital aragonesa aquest diumenge a les sis contra el CB Cornellà.

L’equip va perdre a la Verneda contra el Terrassa. Foto: CEJ

Les poblenovines, eufòriques celebrant el títol. Foto: Jaume Andreu
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AGENDA    UINZENALQ
DEMÀ 7 D’ABRIL
22:00 La companyia Los Genios Locos presen-

ten Porta’m al bosc, un treball creat en la re-
sidència escènica de la Farinera. / Teatre Je-
sús Sala Concernau.

DEMÀ 7 D’ABRIL
10:30 Macarena Barea s’encarregarà de la da-

rrera sessió del curs Iniciació al ioga, que du-
rant tres sessions ha donat eines per poder
millorar la salut física i mental. / Casal de ba-
rri Verneda. 

TOTS ELS DIMARTS
16:00 Des de mitjans del mes passat, tots els di-

marts a la tarda s’imparteixen noves sessions
del taller Internet, nivell 1, una introducció
per aprendre a fer servir tot el potencial de
la xarxa. / Biblioteca El Clot - Josep Benet.

FINS AL 27 D’ABRIL
Matí-Tarda Anna Comas, una artista autodi-

dacta, ha preparat l’exposició Retalls, que mos-
tra la seva evolució artística des dels seus co-
mençaments fins a l’actualitat. / Espai Antonio
Miró Peris.

FINS AL 28 D’ABRIL
Matí-Tarda Des de mitjans del mes passat es

pot visitar la mostra Música en viu, una sèrie
de fotografies de Toni Martínez Gil que mos-
tren concerts en directe dels darrers anys. /
Biblioteca Xavier Benguerel.

DEL 10 AL 12 D’ABRIL
10:00 Els dies previs a la Setmana Santa s’or-

ganitzarà aquest casalet amb activitats per
a nens i nenes d’entre 5 i 11 anys amb acti-
vitats i tallers. Cal inscripció prèvia. / Centre
Cívic Parc - Sandaru.

DIMARTS 18 D’ABRIL
18:00 Gulliver, qui és un gegant?és el nom d’a-

questa narració basada en el conte de Jona-
than Swift que coordinarà Albert Estengre.
/ Biblioteca Sant Martí de Provençals.

DIUMENGE 9 D’ABRIL
18:00 Partit de bàsquet corresponent a la vint-

i-quatrena jornada de la lliga EBA entre
l’Outletmoto.com Grup Barna i el CB Corne-
llà. / Nau del Clot.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La narradora Cesca Vadell s’encarregarà
d’aquesta nova sessió de narracions del
cicle Sac de rondalles anomenada
Contes del mar. / Biblioteca Poblenou
- Manel Arranz.

Una tarda per descobrir
contes i històries del mar

Avui 6 d’abril a les 18:00

Marta Codina, de Mésqueverd, s’en-
carregarà de les tres sessions d’un ta-
ller de cuina anomenat Llegums de pri-
mavera. / Casal de Barri Bac de Roda
- Poblenou.

Marta Codina s’encarrega d’un 
taller de cuina de llegums
Dimarts 18 d’abril a les 19:00

Un dels artistes del moment, el sant-
feliuenc Ramon Mirabet, arriba a
Razzmatazz per presentar el seu da-
rrer treball, Home is where the heart is.
/ Sala Razzmatazz.

Ramon Mirabet aterra
a la Sala Razzmatazz
Avui 6 d’abril a les 21:00

Partit de futbol corresponent a la 34a
jornada de la Tercera divisió entre el CE
Júpiter i l’Esport Club Granollers. / Mu-
nicipal de la Verneda.

Un Júpiter en hores baixes
rep la visita del Granollers
Divendres 14 d’abril a les 12:00
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